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PROTOKÓŁ NR XXXIX/2021 
z XXXIX sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 30 września 2021 roku 
 

 
 
Początek obrad godz. 9.00; 
W sesji na 34 udział wzięło 34 radnych; 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

PUNKT 1                                                                                                     
 

SPRAWY REGULAMINOWE 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Otworzyła obrady XXXIX sesji Rady Miasta Gdańska.                                     
Poinformowała o wpływie sześciu wniosków o zmianę porządku obrad:  
 
Wpłynął wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie rozpoznania pisma wniesionego XYZ (druk 1045); 
 

Za   - 30 
Przeciw  - 0 
Wstrzymało się - 0 

 
Rada Miasta Gdańska 
W głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt. 5, ppkt. 16 
 
Wpłynął wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ na bezczynność Prezydenta 
Miasta Gdańska (druk 1046); 

 
 

Za   - 30 
Przeciw  - 0 
Wstrzymało się - 1 

 
Rada Miasta Gdańska 
W głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt. 5, ppkt. 17 
 
Wpłynął wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ na Prezydenta Miasta Gdańska 
(druk 1047); 
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Za   - 32 
Przeciw  - 0 
Wstrzymało się - 0 

 
Rada Miasta Gdańska 
W głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt. 5, ppkt. 18 
 
Wpłynął wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi XYZ (druk 1048); 
 

Za   - 32 
Przeciw  - 0 
Wstrzymało się - 0 

 
Rada Miasta Gdańska 
W głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt. 5, ppkt. 19 
 
Wpłynął wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Miejskiego Zakładu Zieleni „Koziara” 
Sp. J. na Prezydenta Miasta Gdańska (druk 1049); 
 
 
 

Za   - 31 
Przeciw  - 0 
Wstrzymało się - 0 

 
Rada Miasta Gdańska 
W głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt. 5, ppkt. 20 
 
Wpłynął wniosek Komisji Zagospodarowania Przestrzennego o włączenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia 
opinii Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wyznaczenie terminu do przedstawienia 
opinii Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicom, Władysława Raatza, 
Eugeniusza Węgrzyna, Woźnicy, Hestii, Emilii Hoene, biskupa Konstantyna Dominika, 
Choczewskiej, Wdzydzkiej, Gustawa Herlinga – Grudzińskiego, Beskidzkiej, 
Pastelowej i Kolorowej, kategorii dróg gminnych (druk 1050); 
 

Za   - 31 
Przeciw  - 0 
Wstrzymało się - 1 

 
Rada Miasta Gdańska 
W głosowaniu p r z y j ę ł a 

Będzie w pkt. 5, ppkt. 8A 
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Wpłynęły autopoprawki: 
(druk 1031) – pkt 5, ppkt 9 – x2 
(druk 1040) – pkt 5, ppkt 15 
(druk 1042) – pkt 5, ppkt 2 
(druk 1043) – pkt 5, ppkt 3 

 
 

PUNKT 2 
                                                                                                     

45 – lecie współpracy partnerskiej Miasta Gdańska i Miasta Bremy 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Powitała przedstawicieli Miasta Bremy na sesji Rady Miasta Gdańska. Wspomniała      
o święcie 30 – lecia podpisania Traktatu o Dobrym Sąsiedztwie i Przyjaznej 
Współpracy oraz o święcie 45 – lecia współpracy między Miastem Gdańsk i Miastem 
Brema. Powiedziała o tym, że zawarte w 1976 r. porozumienie o partnerstwie Gdańska 
i Bremy było prawdopodobnie pierwszym takim wydarzeniem, które próbowało zbliżyć 
do siebie miasta podzielone Żelazną Kurtyną. Zaznaczyła, że zostało podpisane przez 
ówczesnego Burmistrza Miasta Bremy Hansa Koschnicka i Prezydenta Miasta 
Gdańska Andrzeja Kaznowskiego. Wyraziła opinię, że wspomniane partnerstwo stało 
się wzorem przemian w relacjach polsko-niemieckich, i świetnym przykładem, że 
Polacy i Niemcy – mimo trudnej historii – mogą ze sobą współpracować. Powiedziała, 
że gdańscy urzędnicy m.in. w Bremie – w dobie przemian ustrojowych – poznawali 
zasady tworzenia administracji samorządowej oraz zasady funkcjonowania miast          
w ramach integracji europejskiej. Wyjaśniła, że obecność delegacji z Bremy jest 
wyrazem wzajemnych sympatii i potwierdzeniem woli dalszego rozwoju partnerstwa. 
Na zakończenie poprosiła o zabranie głosu przez Prezydenta Parlamentu Bremy 
Franka Imhoffa. 
 
FRANK IMHOFF - Prezydent Parlamentu Bremy 

Przywitał zebranych. Wyraził przekonanie, że relacje polsko-niemieckie są wzorcem 
porozumienia między narodami, a porozumienie i wzajemne zrozumienie jest 
gwarancją pokoju. Wyraził gotowość do wzmacniania i intensyfikacji wymiany 
radnych/parlamentarzystów. Zapowiedział, że do Gdańska może zostać wysłana 
Komisja Portowa Parlamentu w Bremie. Wspomniał wystąpienie Agnieszki 
Owczarczak - Przewodniczącej Rady Miasta Gdańska, że partnerstwo między Bremą 
i Gdańskiem od początku było traktowane jak wzorzec przemiany w relacjach 
niemiecko-polskich. Podzielił te słowa i wyraził stanowisko, że lekceważenie 
europejskich wartości i współpracy na rzecz pojednania przez Rząd RP jest 
niebezpiecznym postępowaniem. Powiedział, że szacunek do prawa jest dla niego 
bardzo ważny i ma nadzieję, że dla Radnych Miasta Gdańska również. Zaapelował, 
że potrzeba silnej Europy w sferze gospodarczej, ale również w dążeniach do 
wspierania pokoju, obrony demokracji, ochrony klimatu, różnorodności kulturalnej            
i praworządności. W imieniu własnym dodał, że do tej listy włączyłby jeszcze potrzebę 
stworzenia wspólnych sił wojskowych szybkiego reagowania. Na zakończenie 
powiedział, że o porozumieniu narodów będziemy mogli mówić, kiedy partnerstwo 
będzie „żyło” poprzez działania mieszkańców, a nie tylko przedstawicieli polityki.           
W tym momencie wyróżnił znaczenie współpracy młodzieży. Wspomniał o rozmowach 
z pracownikami administracji w Bremie o potrzebie stworzenia przestrzeni i możliwości 
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działania dla młodzieży, by zaangażowani w działalność społeczno-polityczną mogli 
się wymieniać pomysłami i przemyśleniami. Podziękował za możliwość przemówienia. 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Prezydent Miasta Gdańska 
Powitała zebranych gości. Wspomniała, że w 2021 r. przypadają trzy ważne rocznice 
dla Miasta Gdańska. Pierwszą jest 45 lat partnerstwa między Gdańskiem i Bremą, 
które jest najstarszym w Polsce, drugą 30-lecie istnienia Towarzystwa Polska – 
Niemcy w Gdańsku, a trzecią 30-lecie Traktatu o Dobrym Sąsiedztwie i Przyjaznej 
Współpracy między Republiką Federalną Niemiec i Rzeczpospolitą Polską. 
Powiedziała, że wizyta delegacji z Bremy przypada również na miejskie obchody 
Tygodnia Niemieckiego w Gdańsku, a 4 października 2021 r. będzie okazja do 
wspólnego świętowania Dnia Jedności Niemiec. Wyraziła opinię, że pamięć Niemców 
o strajkach w Gdańsku i świadomość, że bez Solidarności nie byłoby zjednoczenia 
Niemiec jest fundamentem silnego partnerstwa Bremy i Gdańska oraz silnej 
współpracy w zjednoczonej Europie. Na zakończenie podziękowała za głos i wyraziła 
nadzieję, że partnerstwo będzie się wciąż rozwijać na rzecz obopólnych korzyści              
i sukcesów. 
 
CEZARY ŚPIEWAK-DOWBÓR – Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Przywitał zebranych. Zaznaczył, że mija 45 lat od czasu zawarcia porozumienia               
o współpracy między Gdańskiem i Bremą. Zauważył, że oba miasta łączy wiele 
podobieństw, a w tym hanzeatycka historia, dziedzictwo architektoniczne, tradycje 
portowo-handlowe, liczebność mieszkańców, potencjał turystyczny oraz wspólne 
wartości. Powiedział, że dzięki współpracy Brema stała się miastem otwartym na 
innych, przyjaznym, tolerancyjnym, takim, w którym jest miejsce dla każdego,                   
a Gdańsk w pełni stał się takim miastem w czasie dwudziestolecia rządów Śp. 
Prezydenta Pawła Adamowicza. Wyraził stanowisko, że przyjaźń między Gdańskiem          
i Bremą będzie nadal trwać, a oba miasta będą mierzyć się z trudnościami poprzez 
współpracę opartej na wspólnych wartościach. Nadmienił, że jedną z wartości, które 
musimy dziś bronić to praworządność, ponieważ jest to jeden z najważniejszych 
filarów demokratycznego państwa prawa. Powiedział, że trudna historia nie może nas 
dziś w żadnym stopniu dzielić, a wartości europejskie: 

 Poszanowanie godności ludzkiej, 

 Wolność, 

 Demokracja, 

 Równość, 

 Praworządność, 

 Poszanowanie praw człowieka, w tym praw mniejszości, 
muszą być dla nas wyznacznikiem wszelkich przyszłych działań. Zaznaczył, że 
musimy dbać, aby w naszych społeczeństwach obowiązywały: pluralizm, tolerancja, 
sprawiedliwość, solidarność, niedyskryminacja i równość. Podziękował za 45 lat 
przyjaźni oraz zapowiedział gotowość do dalszej, jeszcze bliższej i szerszej 
współpracy. 
 
KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Przywitał zebranych i opowiedział własne przeżycia w świetle kontekstu historycznego 
porozumienia Gdańska i Bremy. Zaznaczył, że jest trudno wysłuchiwać pouczeń ze 
strony przedstawicieli samorządowych/rządowych niemieckich władz oceniających      
w Gdańsku polski rząd. Nadmienił, że wszystkie wizyty, które odbył do Niemiec, jako 
Radny były w duchu serdeczności i przyjaźni, i uważa, że tacy są Polacy i Niemcy. 
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Powiedział, że niezależnie od historycznych wydarzeń należy myśleć o przyszłości, 
ponieważ zależy ona również od Bremy. Skomentował wystąpienie Prezydenta 
Parlamentu Bremy. Wierzy, że wszyscy goście z Bremy są zawsze w Gdańsku 
serdecznie witani i dał zapewnienie o gotowości do pomocy Bremie, w razie potrzeby. 
Podziękował za głos. 
 
KATARZYNA CZERNIEWSKA – Radna Wszystko Dla Gdańska 

Powitała zebranych, a następnie wspomniała wydarzenia, podczas których został 
zamordowany Śp. Prezydent Paweł Adamowicz. Wyraziła opinię o złym stanie 
demokracji w Polsce, którą argumentowała przedłużającym się procesem 
oskarżonego i zmiennością opinii psychiatrycznych. Powiedziała o potrzebie 
kontynuowania myśli politycznej byłego Prezydenta zawartej m.in. w książce „Gdańsk, 
jako wspólnota”. Wyraziła wdzięczność za możliwość szkolenia gdańskich urzędników 
w Brukseli przed przystąpieniem Polski do Unii Europejskiej poprzez przedstawicieli 
Bremy. Na zakończenie podziękowała za współpracę. 

 
 

PUNKT 3 
                                                                                                     

KOMUNIKATY 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Prezydent Miasta Gdańska 
Przywitała przedstawicieli Straży Miejskiej w Gdańsku. Powiedziała o jubileuszu 30 – 
lecia istnienia formacji i oddała głos Leszkowi Walczakowi – Komendantowi Straży 
Miejskiej w Gdańsku. 
 
LESZEK WALCZAK – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku 
Przedstawił rys historyczny Straży Miejskiej w Gdańsku, problemy, z jakimi mierzyła 
się formacja, sukcesami i stanem aktualnym. Podczas wypowiedzi został wyświetlony 
film i prezentacja. Podziękował Radzie Miasta Gdańska i Pani Prezydent Miasta 
Gdańska za współpracę. 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Prezydent Miasta Gdańska 
Przedstawiła prezentację nt. stanu epidemiologicznego w Gdańsku za ubiegły miesiąc. 
 
Prezentacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 
 

PUNKT 4 
                                                                                                     

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 
 

CEZARY ŚPIEWAK-DOWBÓR – Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej 
Poruszył temat wyzwania dla miasta w postaci zapewnienia ciągłości dostaw wody         
i odbioru ścieków do gdańskich gospodarstw domowych. Wyraził nadzieję, że 
zakończenie współpracy z francuskim podmiotem kooperującym z Miastem Gdańsk    
w sprawie dostaw wody i odbioru ścieków odbędzie się w zgodzie, a mieszkańcy nie 
odczują całego procesu. 
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KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości 

Zwrócił uwagę, że należało przygotować gdańską infrastrukturę wodnokanalizacyjną 
wraz z kadrą i zapleczem technicznym, ponieważ dałoby to lepszą pozycję 
negocjacyjną z francuskim podmiotem w sprawie zakończenia współpracy. Wyraził 
zdecydowaną dezaprobatę ws. ceny przejęcia przez Miasto Gdańsk udziałów spółki 
Saur Neptun Gdańsk. Wyraża chęć i potrzebę ujawnienia przez Miasto Gdańsku 
dokumentów z procesu negocjacji z francuskim udziałowcem. Na zakończenie 
zaapelował o starania na rzecz zmniejszenia ceny przejęcia udziałów SNG. 
 
PIOTR GRZELAK – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 

Wyjaśnił, że szczegóły zostaną przedstawione podczas obrad i dyskusji. Powiedział, 
że nieruchomość przy Wałowej nie jest warunkiem koniecznym do prowadzenia 
działalności spółki, ale jakaś nieruchomość jest konieczna. Dodał, że wartość 
nieruchomości przy ul. Wałowej jest analizowana przy zakupie akcji. W sprawie 
aktywów przejmowanej spółki zapewnił, że te kwestie będą zabezpieczone w umowie. 
 
BEATA DUNAJEWSKA – Przewodnicząca Klubu Wszystko Dla Gdańska 
Zaapelowała o zwrócenie uwagi na aspekt kapitału ludzkiego przejmowanej spółki. 
Wspomniała o ograniczonym rynku dla pracowników spółki o wysokich kwalifikacjach 
i przeprowadzenia procesu w taki sposób, aby nie byli zmuszeni opuszczać Miasta 
Gdańska w poszukiwaniu pracy. 

 
 

PUNKT 5 
                                                                                                     

UCHWAŁY 
  

1) w sprawie powołania Kapituły „Medalu Św. Wojciecha (S. Adalbertusa)”                  
i „Medalu Księcia Mściwoja II (Mestwina II)” (druk 1034); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca – K. Kultury i Promocji – Pozytywna 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

Za   - 22 
Przeciw  - 7 
Wstrzymało się - 5 

 
Rada Miasta Gdańska 
W głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XXXIX/1009/21 
 

Rady Miasta Gdańska 

W sprawie powołania Kapituły „Medalu Św Wojciecha (Adalbertusa)” i „Medalu 
Księcia Mściwoja II (Mestwina II)” 

 
z dnia 30 września 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

 
2) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasta Gdańska (druk 1042 + autopoprawka); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach komisji. 
 
   Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu  – pozytywna 

K. Polityki Gospod. i Morskiej - pozytywna 
K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
K. Samorządu i Ładu Publ. – pozytywna 
K. Edukacji – pozytywna 
K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna 
K. Kultury i Promocji – pozytywna 
K. Sportu i Turystyki – pozytywna 
K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

 
IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Prezydent Miasta Gdańska 
Zapewniła, że proces przygotowawczy przejęcia spółki SNG był rozpoczęty                       
z wyprzedzeniem, a same negocjacje ze strony Miasta Gdańsk były stanowcze                 
i poprzedzone licznymi analizami. 
 
PIOTR GRZELAK – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 
Zwrócił uwagę, że w styczniu 2023 r. wygasa kontrakt i umowa dzierżawy, ale nie 
wygasa spółka SNG. Przedstawił prezentację nt. spółki SNG. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Zwrócił się z czterema pytaniami. Pierwsze dotyczyło wspomnianej w prezentacji 
kwoty około 120 mln zł, które Miasto Gdańsk musiałoby ponieść w przypadku np. 
stworzenia nowej spółki, ponieważ Radni Klubu PIS nie otrzymali wyliczeń i analiz 
poza prezentacją i drukiem projektu uchwały, który ma być poddany pod głosowanie. 
Drugie pytanie dotyczyło obecnej wartości przedsiębiorstwa. Trzecie pytanie dotyczyło 
kwestii określenia problemu w ewentualnej zmianie miejsca zatrudnienia przez 
pracowników spółki SNG z obecnego przedsiębiorstwa do potencjalnie 
nowoutworzonego. Czwarte pytanie dotyczyło kwestii określenia problemu                        
w przypadku chęci podążenia przez Miasto Gdańsk drogą, którą obrało Miasto Sopot. 
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KRZYSZTOF KOCHANOWSKI – Radca Prawny 

Zapewnił, że Miasto Gdańsk zleciło wykonanie analizy pod względem majątkowym, 
finansowym, prawnym i organizacyjnym, która została rozpatrzona przez zespół 
negocjacyjny Miasta Gdańska. Na jej podstawie zostały sformułowane warianty 
decyzyjne, które są przedstawione w prezentacji. Powiedział, że wartość 
przedsiębiorstwa to wartość, która wynika z bilansów i wyników. Oprócz analizy 
została przeprowadzona wycena akcji. W majątku spółki znajdują się środki trwałe, 
także takie, które podlegają amortyzacji. W przypadku tworzenia nowej spółki Miasto 
Gdańsk musiałoby kupić flotę samochodową niepomniejszoną o wskaźnik amortyzacji, 
ponadto próbując dziś kupić samochody w ramach prawa zamówień publicznych czas 
oczekiwania wynosi od 1 roku do 1.5 roku, dlatego istnieje ryzyko nieodtworzenia floty 
samochodowej przed 1 stycznia 2023 r. Zwrócił uwagę, że koszty wyposażenia nowej 
spółki w narzędzia, programy, maszyny i laboratorium musiałoby się opierać na 
aktualnych stawkach rynkowych. Powiedział o unikatowości systemu komputerowego, 
na którym pracuje spółka SNG, ponieważ był stworzony stricte pod spółkę i jej 
działalność. Powiedział o konieczności kupienia wszystkich nowych wodomierzy             
w liczbie około 32 tys. i ich wymiany, które podobnie jak aktywa w postaci floty 
samochodów musiałyby być kupione w ramach prawa zamówień publicznych. 
Wspomniał o ogromnym przedsięwzięciu logistycznym takiej operacji, kosztach                
i czasie realizacji. W sprawie Miasta Sopotu powiedział o dużo mniejszym problemie 
logistycznym, ponieważ infrastruktura Miasta Sopotu nie ma tak wielu elementów 
krytycznych jak Miasto Gdańsk. W Sopocie brak oczyszczalni ścieków, przepompowni 
i dużej ilości źródeł wody. Powiedział, że pracownicy są obecnie związani korzystnym 
układem zbiorowym i uprawnieniami w postaci dodatkowych odpraw emerytalnych, 
nagród jubileuszowych i odpraw w razie zwolnienia z winy pracodawcy. 
 
PIOTR GRZELAK – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 
Zwrócił uwagę, że Miasto Sopot nie posiada i nie posiadało swojej spółki operatorskiej, 
dlatego nie miało dylematu w porównaniu do Miasta Gdańsk, które posiada 49% akcji 
w SNG i miałoby budować alternatywną spółkę, a tym samym naraża się na zarzut 
niegospodarności. Powiedział, że spółka „Aqua Sopot” musiała zatrudnić 30 osób,         
a spółka w Gdańsku, która świadczyłaby taką samą usługę musiałaby mieć zespół 550 
pracowników, dlatego sytuacja w obu miastach jest nieporównywalna. Zaznaczył, że 
pracownicy są zobowiązani prawnie do świadczenia swoich usług pracodawcy.              
W przypadku braku porozumienia z obecnym pracodawcą istnieje ryzyko, że do pracy 
w nowej spółce mogliby przejść dopiero w październiku 2023 r. Powiedział, że wariant 
z grupowym przejściem pracowników z SNG do nowej spółki w wyniku umowy                  
z Miastem Gdańsk byłby przedmiotem negocjacji i narażałby Miasto Gdańsk na koszty. 
Na zakończenie powiedział, że związki zawodowe rekomendują wybrany przez Miasto 
Gdańsk wariant i polecił Radnym zwrócić się do nich o opinię. 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Powiedział, że ważne jest bezpieczeństwo mieszkańców oraz Pani Prezydent i Pana 
Z-ca Prezydenta w przypadku monitoringu Centralnego Biura Antykorupcyjnego. 
Wyraził wolę, żeby decyzje Władz Miasta Gdańska były w pełni legalne, racjonalne          
i nienarażające Władz Miasta Gdańska na jakąkolwiek odpowiedzialność np. 
nieracjonalnego wydatkowania pieniędzy publicznych. Zwrócił się z pytaniem                    
o wycenę nieruchomości przy ul. Wałowej, czy cena około 40 mln zł to wartość gruntów 
wraz z nieruchomościami, czy czegoś innego. Zapytał się, czy w Sopocie doszło do 
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wymiany wodomierzy. Zapytał, czy w Gdańsk potencjalnie nowoutworzona spółka 
przez Miasto Gdańsk nie mogłaby zagwarantować pracownikom porównywalnie 
dobrych warunków lub lepszych od obecnych. Zapytał, czy w dłuższej perspektywie 
bardziej traci spółka SNG, czy Miasto Gdańsk, ponieważ jego zdaniem wraz                      
z procesem tworzenia nowej spółki pozycja francuskich akcjonariuszy będzie słabła. 
Wyraził chęć otrzymania dokumentów dotyczących wyliczeń wraz z podpisami.  
 
PIOTR BORAWSKI – Z-ca Prezydenta Gdańska ds. Przedsiębiorczości i Ochrony 
Klimatu 

Zapewnił, że Miasto Gdańsk działa z korzyścią dla mieszkańców i prosił o zaprzestanie 
grożeniem działaniami Centralnego Biura Antykorupcyjnego. 
 
KRZYSZTOF KOCHANOWSKI – Radca Prawny 

Zwrócił uwagę, że czas oczekiwania na potrzebne samochody wynosi około 1.5 roku, 
więc Miasto Gdańsk musiałoby już teraz składać oferty kupna i wydatkować publiczne 
pieniądze, a więc byłoby to narażenie na zarzut niegospodarności biorąc pod uwagę 
chęć dalszych negocjacji ze spółką SNG. Powiedział, że pozwolenia wodnoprawne        
i pozwolenia administracyjne, które w większości wydaje „Państwowe Gospodarstwo 
Wodne Wody Polskie” są z doświadczenia wydawane z największą zwłoką, a te 
pozwolenia bardzo ciężko wyegzekwować w terminach wynikających z Kodeksu 
Postępowania Administracyjnego. Powiedział, że w wyniku analizy przeprowadzonej 
ze strony Miasta Gdańska wynika, że nie można przepisać pozwoleń wodnoprawnych, 
dzięki którym Miasto Gdańsk jest wstanie pobierać wody i odprowadzać ścieki do 
Zatoki Gdańskiej bez zgody Francuzów, którzy za każdym razem odmawiali takiej 
zgody. Powiedział, że w przypadku braku uzyskania wymaganych pozwoleń 
wodnoprawnych i przejęcia ich w wyniku negocjacji Miasto Gdańsk byłoby narażone 
kontynuując działalność na rzecz mieszkańców na kwotę około 8 mln zł rocznie, gdzie 
koszt odprowadzania ścieków do Bałtyku z pozwoleniami wynosi około 800 tys. zł. 
Powiedział, że składowanie odpadów bez pozwolenia również grozi karami. W sprawie 
układu zbiorowego powiedział, że wynika z silnej pozycji związków zawodowych            
w latach 90-tych, dlatego można zagwarantować podobny układ zbiorowy na koszt 
nowej spółki, ale zapłacą za to mieszkańcy Gdańska w cenach wody. 
 
IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska 
Wyraziła negatywną opinię wobec pomysłu tworzenia nowej spółki, która działałaby 
równolegle do działającej spółki, ponieważ jest sytuacja, w której Miasto Gdańsk może 
przejąć udziały francuskich udziałowców, a tworzenie nowej biorąc pod uwagę dalsze 
negocjacje ws. przejęcia udziałów spowoduje koszty. Zwróciła uwagę, że rady 
nadzorcze w polskim prawie są obowiązkiem, a celem wymiany osób w Radzie 
Nadzorczej SNG była potrzeba poznania spółki, jej mechanizmów, sprawozdań 
finansowych, przepytywania zarządu w trudnych sprawach i dowiadywania się                                  
o sposobach jej funkcjonowania biorąc pod uwagę konteksty sytuacji. Powiedziała, że 
wynagrodzenia członków rady nadzorczej są regulowane przepisami i ustawą 
kominową, a same wynagrodzenia tej spółki są ustalane przez zagraniczny podmiot, 
ponieważ jest aktualnie udziałowcem większościowym i działa według innych zasad. 
Powiedziała, że wiedza w ramach działania w Radzie Nadzorczej SNG była potrzebna, 
aby móc weryfikować, przeglądać i dawać uwagi do oceny przedsiębiorstwa, by na 
podstawie tego dokumentu negocjować warunki wykupienia akcji. 
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IWONA BIERUT – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  

Poinformowała, że wartość spółki pod koniec 2020 r. wynosiła około 122,3 mln zł i pod 
koniec 2022 r. prawdopodobnie będzie wynosiła tyle samo, ponieważ spółka musi 
świadczyć usługi do 19 stycznia 2023 r. Powiedziała, że w przypadku tworzenia 
nowego podmiotu kapitał SNG musi w niej pozostać do zakończenia świadczenia 
swoich usług, dlatego wycena wariantu z nową spółką wynosi około 120 mln. Zwróciła 
uwagę, że likwidacja spółki zgodnie z przepisami prawa wynosi minimum 6 miesięcy, 
dlatego taki wariant wygeneruje dodatkowe koszty. Zwróciła uwagę, że okres 
użytkowania wieczystego kończy się w 2032 r., ponieważ przepisy prawa w 1992 r. 
umożliwiały podjęcie umowy jedynie na 40 lat. W przypadku wystąpienia przez SNG 
woli przedłużenia użytkowania wieczystego Miasto Gdańsk nie miałoby prawa 
odmówienia SNG przedłużenia użytkowania wieczystego z innych przyczyn jak „ważny 
interes społeczny”.  
 
KRZYSZTOF KOCHANOWSKI – Radca Prawny 

Powiedział, że kwestię zaistnienia przesłanki „ważnego interesu społecznego” 
rozstrzyga sąd powszechny i gdyby spółka SNG postanowiła kontynuować swoje 
kontrakty z Gminą Kolbudy, Gminą Pruszcz Gdański, Zarząd Morskiego Portu Gdańsk, 
to według mecenasa orzeczenie sądu stwierdziłoby, że nie ma ważnego interesu 
społecznego, które przeciwdziałałoby przedłużeniu użytkowania wieczystego. 
 
IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska 
Powiedziała, że Miasto Sopot wypowiedziało SNG umowę i nigdy nie był 
akcjonariuszem spółki, dlatego sytuacja Miasta Gdańska jest inna. Powiedziała, że 
Miasto Sopot odkupiło wodomierze od spółki SNG. Miasto Gdańsk nie chciało 
zablokować tego procesu, ponieważ działalność SNG w Sopocie przynosiła straty          
i nie rokowała neutralności finansowej. 
 
ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Prawa i Sprawiedliwości 

Zapytała, czy spadek deficytu wynika ze spadku inwestycji Miasta Gdańsk. Zapytała, 
czy spółka została wyceniona na koniec 2020 r., czy ze stanem na koniec 2022 r., 
która ma zakładać, że z początkiem 2023 r. SNG nie będzie miało umowy z Miastem 
Gdańsk. Powiedziała, że zawsze, jako PiS byli za tym, żeby infrastruktura krytyczna 
była w rękach samorządu Miasta Gdańsk. Zapytała o to, kto ze strony Miasta Gdańsk 
uczestniczył w rozmowach z francuskimi akcjonariuszami SNG. 
 
IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska 

Przyznała, że deficyt Miasta Gdańska spada o około 166 mln zł. Powiedziała, że 
rezygnujemy z kredytów na rzecz inwestycji rosnącej nadwyżki operacyjnej. 
Powiedziała, że wszelkie wolne środki i wypracowane dodatkowe dochody z lat 
poprzednich przenosimy na finansowanie inwestycji, czyli zastępujemy dług wolnymi 
środkami i dochodami bieżącymi na pokrycie limitu na inwestycje, ponieważ deficyt 
finansowany kredytem wynika z naszej polityki inwestycyjnej. Oznajmiła, że kredytem 
finansujemy wyłącznie inwestycje i wydatki inwestycyjne. 
 
KRZYSZTOF KOCHANOWSKI – Radca Prawny 

Powiedział, że ze strony Miasta Gdańska komitetowi negocjacyjnemu z francuskimi 
akcjonariuszami przewodniczył Piotr Grzelak – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Zrównoważonego Rozwoju i Mieszkalnictwa, a członkami byli Krzysztof Kochanowski 
– Mecenas, Danuta Jankowska – Mecenas, Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska                        
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i Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej a w negocjacjach 
uczestniczyli również zewnętrzni doradcy w zakresie ekonomiczno-prawnym. Wyjaśnił 
proces majątkowej wyceny spółki. Oznajmił, że dodatkowym plusem jest to, że umowa 
nie przewiduje waloryzacji ceny o inflację i jest ustalona na płatność w złotych polskich. 
 
PIOTR GRZELAK – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 

Zwrócił uwagę, że dzięki zawartej umowie dywidenda za 2022 r. przypadnie Miastu 
Gdańsk, dlatego to dodatkowa kwota, którą można zaoszczędzić. W przypadku 
tworzenia nowej spółki przysługiwałaby Francuzom, dlatego cena, o której jest 
dyskusja 43.7 mln zł powinna być pomniejszona o przysługującą w kontrakcie 
dywidendę o wartości około 6.5 mln zł 
 
KRYSTIAN KŁOS – Radny Koalicji Obywatelskiej 
Podziękował Władzom Miasta Gdańska za pracę na rzecz pełnego wykupienia 
udziałów SNG. Zwrócił uwagę, że tak krytyczne dla mieszkańców usługi wymagają 
odpowiedzialnego podejścia i nie może powtórzyć się scenariusz ujścia ścieków do 
Motławy. Zadeklarował poparcie uchwały.  
 
PIOTR DZIK – Radny Wszystko Dla Gdańska 
Odniósł się do zastrzeżeń Radnych Prawa i Sprawiedliwości. Poparł uchwałę                     
i powiedział o korzyściach w postaci dywidend, które w kilka lat zrekompensują cenę, 
którą Miasto Gdańsk zapłaci za udziały. 
 
JAN PERUCKI – Radny Koalicji Obywatelskiej 

Powiedział, że w około 7 lat koszt zakupu akcji się zwróci, a kolejne lata będą zyskiem 
dla Miasta Gdańska. Wymienił korzyści wynikające z wariantu przejęcia całego pakietu 
akcji SNG. Wyraził nadzieję, że uchwała zostanie przyjęta. 
 
KAROL RABENDA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Powiedział, że wycena jest nie wartościowa i wskazał na negatywne aspekty wariantu 
założonego przez Miasto Gdańsk. Zwrócił uwagę na wariant wyceny dochodowej. 
Powiedział, że podawane przez Władze Miasta Gdańsk informacje są w pewien 
sposób manipulacją, a Miasto Gdańsk nie powinno się zgodzić na wykup akcji                 
w ustalonej kwocie 43,7 mln zł. 
 
PIOTR GRZELAK – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 
Zaznaczył, że jedynym stanowiskiem, które interesowało francuskich akcjonariuszy 
było przedłużenie kontraktu. Oznajmił, że wycena majątkowa jest wybierana, kiedy 
zakłada się, że spółka dalej nie będzie funkcjonowała. 
 
KRZYSZTOF KOCHANOWSKI – Radca Prawny 
Powiedział, że jest zamrażana nie cena, a wartość majątku spółki. W sprawie wariantu 
wyceny dochodowej powiedział, że ten wariant naraziłby budżet Miasta Gdańska na 
praktycznie dwukrotnie wyższą cenę. Wyjaśnił, dlaczego Miasto Gdańsk nie oparło się 
na wskaźniku EBITDA. Powiedział, że likwidacja spółki jest związana z problemem 
utraty pracy przez 500 pracowników oraz podziałem majątku, ponieważ Francuzi 
mieliby większościowy pakiet akcji, a tym samym mieliby decydujące zdanie. 
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KAROL RABENDA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Odniósł się do charakteru negocjacji i powiedział, że problem z wyceną dochodową 
polega na założeniu, że spółka miałaby funkcjonować dalej. 
 
KRZYSZTOF KOCHANOWSKI – Radca Prawny 

Powiedział, że w założeniu metody majątkowej jest brak dalszej współpracy opartej      
o kontrakt. Dodał, że ta metoda jest oparta o składniki majątkowe SNG i nie zakłada 
przychodów, których nie będzie.  
 
WOJCIECH BŁASZKOWSKI – Radny Wszystko Dla Gdańska 
Wyraził zdanie, że argumenty przedstawione przez Władze Miasta Gdańska są 
logiczne, a wybrany wariant jest najlepszy. Podziękował za dociekliwe pytania 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości. Wyraził opinię w sprawie dochodzących głosów           
o konieczności prowadzenia agresywnych negocjacji, ponieważ takie działania 
zakończyły się np. w sprawie Turowa karami. 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Wystąpił z pytaniem, czy zespół odnośnie możliwości wykupu udziałów w SNG pracuje 
od około roku. Poprosił o wgląd w dokumenty zespołu. Zwrócił się z pytaniem o wgląd 
w analizy wariantu utworzenia nowej spółki w cenie 120 mln zł. Poprosił o podanie 
personaliów osoby/ biegłego, który wyliczył majątek SNG. Zapytał, czy Miasto Gdańsk 
zapłaciło za artykuł w portalu „onet.pl”.  
 
PIOTR GRZELAK – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 

Zapewnił, że poruszone dokumenty istnieją i są przekazywane do Centralnego Biura 
Antykorupcyjnego po doniesieniu Radnych Prawa i  Sprawiedliwości lub Posła na Sejm 
RP Kacpra Płażyńskiego, więc są one transparentne. Podziękował za wsparcie                 
i przypomniał, że Miasto Gdańsk jest na etapie przed podpisaniem umowy ze stroną 
francuską. Zapewnił, że jest gotowy wystąpić w publicznym radiu lub telewizji                      
i powtórzyć wypowiedzi opublikowane na łamach „onet.pl”. 
 
BOGDAN OLESZEK – Radny Wszystko Dla Gdańska 

Zwrócił uwagę na krytyczne aspekty funkcjonowania miasta jak dostawy wody                   
i odprowadzanie ścieków. Powiedział, że kapitał ludzki SNG jest również wartością,      
a związki zawodowe przychylnie wyraziły się w sprawie proponowanego przez Miasto 
Gdańsk wariantu. Powiedział, że zdobycie nowych pozwoleń od władzy centralnej jest 
obarczone wysokim ryzykiem utrudnień w ich nabyciu. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Zapytał się o analizy i wyliczenia kosztu zakupu sprzętu i wyposażenia nowej spółki 
na poziomie takim, który odpowiada potencjałowi obsługi sieci wodnokanalizacyjnej 
SNG. Poprosił o wyliczenia wartości obecnego sprzętu będącego w zasobie SNG. 
Zapytał, czy w razie problemów w ciągłości zapewniania usług mieszkańcom Miasto 
Gdańsk brało pod uwagę wariant skorzystania z usług obcych. 
 
KRZYSZTOF KOCHANOWSKI – Radca Prawny 
Powiedział, że domyśla się, że Pan Radny ma na myśli łączną wartość usług obcych 
jak np. remontowo-montażowy lub budowlany. Powiedział, że SNG posiada własną 
flotę specjalistycznych samochodów, aby zapewnić bezpieczeństwo całego procesu. 
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Odniósł się do sprawozdania finansowego. Dodał, że SNG pracuje nad tym, żeby 
zmniejszyć wartość usług obcych. 
 
KATARZYNA CZERNIEWSKA – Radna Wszystko Dla Gdańska 
Powiedziała o zagwarantowaniu ciągłości dostaw, niezmienionej jakości wody                   
i zagwarantowaniu ceny. Wspomniała o rozbieżności cenowej między 43,7 mln zł i 120 
mln zł. Zwróciła uwagę, że za te oszczędności można zrealizować inne inwestycje,       
a chęć tworzenia nowego podmiotu będzie się wiązała z przesunięciami finansowymi 
w budżecie Miasta Gdańska. 
 
ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Prawa i Sprawiedliwości 

Powiedziała o wątpliwości wokół 120 mln zł, która wiązałaby się z przeniesieniem 
infrastruktury i umowy do GIFK. Dodała, że nie wiadomo ile gotówki jest w tej chwili      
w dyspozycji SNG. Powiedziała, że najlepszym wariantem byłaby wycena dochodowo-
majątkowa. 
 
PIOTR GRZELAK – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 
Powiedział, że niezależnie jaką wycenę by przyjęto, to stan jest poniżej wartości 
wycen. Dodał, że warunki sprzedaży opierają się na negocjacjach, a wyceny zostały 
przeprowadzone, żeby Władze Miasta Gdańska wiedziały w jakich ramach się 
poruszać. Powiedział, że w przypadku nowej spółki lub zerwania ciągłości świadczenia 
usług trzeba mieć w rezerwie około 20 mln zł, ponieważ zapłaty za rachunki spływałyby 
dopiero z czasem, a nowa spółka musiałaby wypłacać wynagrodzenia. Powiedział, że 
Miasto Gdańsk nie potrzebuje nieruchomości na ul. Wałowej, ale musi gdzieś 
zagwarantować pracownikom miejsca pracy oraz wyposażenie konieczne do realizacji 
usług. Powiedział, że Miasto Gdańsk nie będzie mogło wykupić wyposażenia SNG do 
nowej spółki, ponieważ SNG będzie musiało świadczyć usługi do końca umowy.  
 
IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska 
Powiedziała, że wycena dochodowo-majątkowo byłaby niekorzystna dla Miasta 
Gdańska, ponieważ podwyższyłaby wartość spółki. 
 
ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Prawa i Sprawiedliwości 
Powiedziała, że zakładając utratę przychodu w wycenie dochodowo-majątkowej 
można przyjąć niższą wycenę. 
 
IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska 
Powiedziała, że spółka bez wykupienia akcji będzie warta tyle ile wynosi majątek. 
Dodała, że ma wyższą wartość dopiero w momencie zagwarantowania spółce 
kontynuowania działalności, ale tylko w przypadku posiadania wszystkich akcji spółki, 
dlatego Miasto Gdańsk pracuje na wartość spółki wykupując akcje. 
 
ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Prawa i Sprawiedliwości 

Powiedziała, że nominalna wartość akcji w posiadaniu Miasta Gdańska wynosi 3.8 mln 
zł, a francuskich akcjonariuszy 4 mln zł. 
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KRYSTIAN KŁOS – Radny Koalicji Obywatelskiej 

Powiedział, że z zadowoleniem przyjął wiadomość, że za negocjacje będzie 
odpowiadał taki skład zespołu negocjacyjnego. Zwrócił uwagę na kary związane              
z podobnymi negocjacjami w Turowie. 
 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Zgłosił wniosek formalny o odesłanie projektu uchwały do komisji z uwagi na 
nieudzielenie przez Władze Miasta Gdańska odpowiedzi na pytania dotyczące źródeł 
danych, które są podawane przez Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska Piotra Grzelaka, 
Prezydent Miasta Gdańska Aleksandrę Dulkiewicz i inne wyznaczone osoby. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przyjęła wniosek formalny o odesłanie do komisji. 
 
BEATA DUNAJEWSKA - Przewodnicząca Klubu Wszystko Dla Gdańska 

Zgłosiła wniosek formalny o nieodsyłanie projektu uchwały do komisji, ponieważ 
zostały wygłoszone wyczerpujące odpowiedzi i była przeprowadzona wnikliwa 
dyskusja. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Przyjęła wniosek formalny o nieodsyłanie do komisji i oznajmiła, że pierwszy wniosek, 
który będzie poddany pod głosowanie dotyczy odesłania projektu uchwały do komisji. 
 
Wpłynął wniosek formalny Andrzeja Skiby – Radnego Prawa i Sprawiedliwości o 
odesłanie do komisji projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gdańska (druk 1042); 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 
 

        Za   - 12 
        Przeciw  - 21 
        Wstrzymało się - 0 

 
        Rada Miasta Gdańska 

                 W głosowaniu o d r z u c i ł a 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Oznajmiła, że wniosek o odesłanie do komisji został odrzucony. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

        Za   - 21 
        Przeciw  - 10 
        Wstrzymało się - 1 

 
 

        Rada Miasta Gdańska 
                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XXXIX/1010/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska 

 
z dnia 30 września 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 
3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2021 

rok (druk 1043 + autopoprawka); 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach komisji. 
 
         Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu  – pozytywna  

K. Polityki Gospod. i Morskiej - pozytywna  
K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 
K. Samorządu i Ładu Publ. – pozytywna  
K. Edukacji – pozytywna  
K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna 
K. Kultury i Promocji – pozytywna  
K. Sportu i Turystyki – pozytywna  
K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna  

 
IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

        Za   - 21 
        Przeciw  - 10 
        Wstrzymało się - 1 

 
        Rada Miasta Gdańska 

                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XXXIX/1011/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2021 rok 
 

z dnia 30 września 2021 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

 
4) w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości 

na terenie Miasta Gdańska (druk 1035); 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach komisji. 
 
Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej - pozytywna  

    K. Strategii i Budżetu  – pozytywna 

 
IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

        Za   - 21 
        Przeciw  - 8 
        Wstrzymało się - 3 

 
 

        Rada Miasta Gdańska 
                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XXXIX/1012/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości na 
terenie Miasta Gdańska 

 
z dnia 30 września 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

 
5) w sprawie opłaty miejscowej (druk 1036); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu  – pozytywna 

 
IZABELA KUŚ – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

 
        Za   - 34 
        Przeciw  - 0 
        Wstrzymało się - 0 
 
        Rada Miasta Gdańska 

                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XXXIX/1013/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie opłaty miejscowej 
 

z dnia 30 września 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

 
6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Śródmieście - rejon historycznego zespołu szpitala Bożego Ciała w mieście 
Gdańsku (druk 1038); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego  – pozytywna 

 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
MATEUSZ SKARBEK – Radny Koalicji Obywatelskiej 
Wyraził aprobatę wobec projektu uchwały. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Przyznał, że jest wyznaczony obszar terenów zielonych, ale realizacja projektu 
przewiduje też wycięcie pewnej części drzew. 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Powiedziała, że planowanie przestrzenne opiera się na zrównoważonym rozwoju. 
Powiedziała, że w wyniku długotrwałych konsultacji i negocjacji, które opierały się na 
mapach historycznych konserwator dopuścił możliwość realizacji zabudowy na 
przedłużeniu istniejącej zabudowy mieszkaniowej w częściowo historycznym śladzie. 
Dodała, że konserwator określił precyzyjne parametry dla tego obiektu. Wyjaśniła 
proces realizacji projektu i moment w którym będzie możliwe dokładne ustalenie 
terenów zielonych, które pozostaną, dlatego ostateczne wykonanie projektu może ulec 
modyfikacjom. 
 
EMILIA LODZIŃSKA – Radna Koalicji Obywatelskiej 

Powiedziała, że inwestycja będzie realizowana przez Miasto Gdańsk, dlatego Radni 
będą mogli mieć wpływ na dalszy kształt inwestycji. Dodała, że prace nad projektem 
odbędą się w dłuższej perspektywie czasowej. Powiedziała, że będzie 
przeprowadzona inwentaryzacja obszaru przedstawionego w projekcie uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania. 

        Za   - 20 
        Przeciw  - 0 
        Wstrzymało się - 12 
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        Rada Miasta Gdańska 
                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XXXIX/1014/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Śródmieście - rejon historycznego zespołu szpitala Bożego Ciała w mieście Gdańsku 

 
z dnia 30 września 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 
7) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Polski Hak - rejon ulicy tzw. Nowej Wałowej w mieście Gdańsku (druk 1038); 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego  – pozytywna 

 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Odniósł się do odwzorowania graficznego, ponieważ może sugerować więcej terenów 
zielonych. Zwrócił się z pytaniem, dlaczego nie zaplanowano większej liczby skwerów 
bądź parków. 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Wyjaśniła, że plan zagospodarowania jest uwarunkowany różnorodną strukturą 
własnościową. 
 
EMILIA LODZIŃSKA – Radna Koalicji Obywatelskiej 

Wyraziła aprobatę wobec projektu uchwały. Dodała, że ma uwagę w sprawie jednego 
z planowanych budynków, ale jest zaplanowany w ramach miejskiej struktury 
własnościowej, dlatego będzie można do niego wrócić. 
 
ELŻBIETA STRZELCZYK – Radna Prawa i Sprawiedliwości 
Odniosła się do odwzorowania graficznego, ponieważ może sugerować więcej 
terenów zielonych. 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Wyjaśniła, że prezentacja pokazuje odwzorowanie graficzne, którego celem było 
ukazanie zmian. Dodała, że inwestorzy są zobligowani do stworzenia zieleni 
rekreacyjnej. 
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MATEUSZ SKARBEK – Radny Koalicji Obywatelskiej 

Poprosił o wyjaśnienie kwestii nabrzeży i możliwości ich nadbudowania oraz dróg 
serwisowych. 
 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Wyjaśniła, że zadbano o to, żeby w sąsiedztwie przestrzeni publicznych nie pojawiły 
się drogi serwisowe. Dodała, że dodatkowym zabezpieczeniem jest wymóg lokalizacji 
usług na poziomie parteru. Powiedziała, że jest przewidziany konkurs architektoniczny 
na część omówionego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

        Za   - 22 
        Przeciw  - 11 
        Wstrzymało się - 1 

 
        Rada Miasta Gdańska 

                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XXXIX/1015/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Polski 
Hak - rejon ulicy tzw. Nowej Wałowej w mieście Gdańsku 

 
z dnia 30 września 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 
8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Osowa pas przykolejowy w rejonie ul. 
Barniewickiej w mieście Gdańsku (druk 1032); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego  – pozytywna 

 
EDYTA DAMSZEL – TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

        Za   - 22 
        Przeciw  - 0 
        Wstrzymało się - 11 
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        Rada Miasta Gdańska 
                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XXXIX/1016/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Osowa pas przykolejowy w rejonie ul. Barniewickiej w mieście 

Gdańsku 
 

z dnia 30 września 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

 
8A) w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii Prezydenta Miasta 
Gdańska w sprawie nadania ulicom: Władysława Raatza, Eugeniusza Węgrzyna, 
Woźnicy, Hestii, Emilii Hoene, biskupa Konstantyna Dominika, Choczewskiej, 
Wdzydzkiej, Gustawa Herlinga – Grudzińskiego, Beskidzkiej, Pastelowej i Kolorowej, 
kategorii dróg gminnych (druk 1050); 
 
EMILIA LODZIŃSKA – Radna Koalicji Obywatelskiej 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

        Za   - 31 
        Przeciw  - 0 
        Wstrzymało się - 1 

 
        Rada Miasta Gdańska 

                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XXXIX/1017/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii Prezydenta Miasta 
Gdańska w sprawie nadania ulicom: Władysława Raatza, Eugeniusza Węgrzyna, 

Woźnicy, Hestii, Emilii Hoene, biskupa Konstantyna Dominika, Choczewskiej, 
Wdzydzkiej, Gustawa Herlinga – Grudzińskiego, Beskidzkiej, Pastelowej i Kolorowej, 

kategorii dróg gminnych 
 

z dnia 30 września 2021 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

 
9) w sprawie wznoszenia pomników na terenach stanowiących własność Gminy 

Miasta Gdańska (druk 1031); 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji  – pozytywna z uwagą o określenie liczby co najmniej trzech 
Radnych Miasta Gdańska, którzy mogą zgłosić wniosek o postawienie pomnika 

 
BARBARA FRYDRYCH – Dyrektor Biura Prezydenta Ds. Kultury 
Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 
ROMUALD PLEWA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Poprosił o głos, ponieważ zgłosił chęć zabrania głosu korzystając z pulpitu. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Oznajmiła, że Radni chcąc zabrać głos korzystają z systemu „e-sesja” na 
urządzeniach mobilnych. 
 
ROMUALD PLEWA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Zreferował pozyskane opinie Czesława Nowaka – Przewodniczącego Stowarzyszenia 
„Godność” oraz uwagi Oddziału Instytutu Pamięci Narodowej w Gdańsku. Zgłosił chęć 
wniesienia wniosku formalnego. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Powiedziała, że K. ds. Kultury i Promocji zajmowała się tym tematem podczas 
posiedzeń komisji i nic nie stało na przeszkodzie, aby IPN lub Stowarzyszenie 
„Godność” wzięły w nich udział. Spytała o wniosek formalny. 
 
ROMUALD PLEWA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Zgłosił wniosek formalny o odesłanie projektu uchwały do komisji. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Powiedziała, że w związku z otwartym głosowaniem musi skonsultować dalsze 
procedury z radcą prawnym. Oddała głos Barbarze Frydrych - Dyrektor Biura 
Prezydenta Ds. Kultury. 
 
BARBARA FRYDRYCH – Dyrektor Biura Prezydenta Ds. Kultury 

Zapewniła, że wszystkie zmiany są w interesie Miasta Gdańska. 
 
BEATA DUNAJEWSKA – Przewodnicząca Klubu Wszystko Dla Gdańska 
Zapytała, czy rozpoczęte głosowanie będzie wiążące. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Oznajmiła, że przez całą sesję Radni zgłaszają wolę zabrania głosu w systemie „e-
sesja”. Dodała, że Romuald Plewa – Radny Prawa i Sprawiedliwości zgłosił chęć 
zabrania głosu w sposób uniemożliwiający Przewodniczącej Radzie Miasta Gdańska 
dostrzeżenie zgłoszenia. Powiedziała, że głosowanie zostało rozpoczęte i na 
podstawie §19 ppkt. 1 Regulaminu trwa nadal. 
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        Za   - 23 
        Przeciw  - 9 
        Wstrzymało się - 1 

 
        Rada Miasta Gdańska 

                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XXXIX/1018/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 
w sprawie wznoszenia pomników na terenach stanowiących własność Gminy Miasta 

Gdańska 
 

z dnia 30 września 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

 
10) w sprawie odstąpienia od zbycia nieruchomości w drodze przetargu oraz 

udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości na cele mieszkaniowe 
(druk 1030); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach komisji. 
 
Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej - pozytywna 

   K. Strategii i Budżetu  – pozytywna 

 
ROLAND DUDZIUK – Kierownik Referatu w Wydziale Skarbu 
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

        Za   - 21 
        Przeciw  - 1 
        Wstrzymało się - 11 

 
        Rada Miasta Gdańska 

                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XXXIX/1019/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie odstąpienia od zbycia nieruchomości w drodze przetargu oraz udzielenia 
bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości na cele mieszkaniowe 

 
z dnia 30 września 2021 r. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 

 
11) w sprawie przyjęcia programu ochrony środowiska dla miasta Gdańska na lata 

2021-2023 z perspektywą do roku 2025 (druk 1033); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Zrównoważonego Rozwoju - pozytywna 
K. Strategii i Budżetu  – pozytywna 
K. Polityki Gospod. i Morskiej - pozytywna 

 
MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Środowiska 
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
ANNA GOLĘDZINOWSKA – Radna Koalicji Obywatelskiej 

Zwróciła uwagę, że Miasto Gdańsk bez wsparcia Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska nie będzie w stanie zabezpieczyć środków na realizację programu. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

        Za   - 30 
        Przeciw  - 0 
        Wstrzymało się - 0 

 
        Rada Miasta Gdańska 

                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XXXIX/1020/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie przyjęcia programu ochrony środowiska dla miasta Gdańska na lata 2021-
2023 z perspektywą do roku 2025 

 
z dnia 30 września 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu 

 
12) w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania zmian 

dokumentu pn. "Gdańsk 2030 Plus Strategia Rozwoju Miasta", w tym trybu 
konsultacji (druk 1044); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach komisji. 
 
Komisja wiodąca: K. Zrównoważonego Rozwoju - pozytywna  

     K. Strategii i Budżetu  – pozytywna  
                        K. Polityki Gospod. i Morskiej - pozytywna  
                        K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna  
                        K. Samorządu i Ładu Publ. – pozytywna  
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                        K. Edukacji – pozytywna  
     K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna  
     K. Kultury i Promocji – pozytywna  
     K. Sportu i Turystyki – pozytywna  

 
PIOTR BORAWSKI – Z-ca Prezydenta Gdańska ds. Przedsiębiorczości i Ochrony 
Klimatu 
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

        Za   - 29 
        Przeciw  - 0 
        Wstrzymało się - 0 

 
        Rada Miasta Gdańska 

                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XXXIX/1021/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania zmian 
dokumentu pn. "Gdańsk 2030 Plus Strategia Rozwoju Miasta", w tym trybu 

konsultacji 
 

z dnia 30 września 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu 

 
13) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 
Towarzystwo Budownictwa Społecznego "Motława" Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku (druk 1037); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach komisji. 
 

       Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej - pozytywna  
       K. Strategii i Budżetu  – pozytywna 

 
PIOTR GRZELAK – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

        Za   - 30 
        Przeciw  - 0 
        Wstrzymało się - 0 



25 
 

        Rada Miasta Gdańska 
                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 

 
 

Uchwałę Nr XXXIX/1022/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo 
Budownictwa Społecznego "Motława" Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością         

z siedzibą w Gdańsku 
 

z dnia 30 września 2021 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu 

 
14) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 
Gdańska Infrastruktura Społeczna Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością     
z siedzibą w Gdańsku (druk 1041); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach komisji. 
 

       Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej - pozytywna  
       K. Strategii i Budżetu  – pozytywna 
       K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna  

 
PIOTR GRZELAK – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. Zrównoważonego 
Rozwoju i Mieszkalnictwa 
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania. 

        Za   - 32 
        Przeciw  - 0 
        Wstrzymało się - 0 

 
        Rada Miasta Gdańska 

                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XXXIX/1023/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska 
Infrastruktura Społeczna Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą           

w Gdańsku 
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z dnia 30 września 2021 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu 

 
15) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miasto 
Gdańsk, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych przystanków (druk 1040 + autopoprawka); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach komisji. 
 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej - pozytywna  

 
RAFAŁ JAWORSKI – Kierownik Działu Zajęć Pasa Drogowego w Gdańskim 
Zarządzie Dróg i Zieleni 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

        Za   - 32 
        Przeciw  - 0 
        Wstrzymało się - 0 

 
        Rada Miasta Gdańska 

                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XXXIX/1024/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Miasto 

Gdańsk, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 
korzystania z tych przystanków  

 
z dnia 30 września 2021 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu 

 
16) zmieniająca w sprawie rozpoznania pisma wniesionego przez XYZ (druk 1045); 

 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Poinformowała o opiniach komisji. 
 

 Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Przystąpiono do głosowania. 
 

        Za   - 29 
        Przeciw  - 0 
        Wstrzymało się - 2 

 
        Rada Miasta Gdańska 

                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XXXIX/1025/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpoznania pisma wniesionego przez XYZ 
 

z dnia 30 września 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu 

 
17) zmieniająca w sprawie rozpoznania pisma wniesionego przez XYZ (druk 1046); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach komisji. 
 

 Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 
Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

        Za   - 22 
        Przeciw  - 0 
        Wstrzymało się - 10 

 
        Rada Miasta Gdańska 

                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XXXIX/1026/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpoznania pisma wniesionego przez XYZ 
 

z dnia 30 września 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu 

 
18) zmieniająca w sprawie rozpoznania pisma wniesionego przez XYZ (druk 1047); 
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AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach komisji. 
 

 Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

        Za   - 20 
        Przeciw  - 1 
        Wstrzymało się - 10 

 
        Rada Miasta Gdańska 

                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XXXIX/1027/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpoznania pisma wniesionego przez XYZ 
 

z dnia 30 września 2021 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu 

 
19) zmieniająca w sprawie rozpoznania pisma wniesionego przez XYZ (druk 1048); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach komisji. 
 

 Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

        Za   - 23 
        Przeciw  - 0 
        Wstrzymało się - 8 

 
        Rada Miasta Gdańska 

                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Uchwałę Nr XXXIX/1028/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpoznania pisma wniesionego przez XYZ 
 

z dnia 30 września 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu 

 
20) zmieniająca w sprawie rozpoznania pisma wniesionego przez XYZ (druk 1049); 

 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 
Poinformowała o opiniach komisji. 
 

 Andrzej Skiba – przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 
ANDRZEJ SKIBA – Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 

        Za   - 19 
        Przeciw  - 0 
        Wstrzymało się - 9 

 
        Rada Miasta Gdańska 

                 W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 

Uchwałę Nr XXXIX/1029/21 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie rozpoznania pisma wniesionego przez XYZ 
 

z dnia 30 września 2021 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu 

 
 

PUNKT 6                                                                                                     
 

WNIOSKI I OŚWIADCZENIA OSOBISTE 

 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Prawa i Sprawiedliwości 

Wniósł o uzupełnienie dokumentów w związku z interpelacją nr 411/21. 
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BARBARA IMIANOWSKA – Radna Prawa i Sprawiedliwości 

Powiedziała, że zreferowała pytania mieszkańców Gdańska dotyczących ul. 
Leszczyńskich w dzielnicy Zaspa Rozstaje. 
 
AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Podziękowała za udział. Zamknęła obrady sesji. 
 
Obrady zakończono o 16:25. 

 
 

Przewodnicząca 
Rady Miasta Gdańska 

 
 
Agnieszka Owczarczak           

 
 
 
Protokół sporządził 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
Stażysta BRMG 
Konrad Łogin 

 


